
Spravodlivosť 

Predstavte si túto situáciu: sedíte na lavičke na dlhej chodbe, kde začnú postupne prichádzať 

ľudia. Sedíte, pretože čakáte na najbližšie súdne pojednávanie, kde budú súdiť človeka, ktorý 

vám zabil dvoch veľmi dobrých priateľov pred vašimi vlastnými očami. Sedíte, modlíte sa, 

rozmýšľate, preklínate sa, prečo ste nezomreli vy namiesto ich... Vchádzate do miestnosti, 

sedíte, počúvate, vypovedáte ako hlavný svedok, dúfate, že sa dočkáte spravodlivosti. Sudca 

vynesie rozsudok, vám sa zatmie pred očami, nechápete a dúfate, že je to len zlý sen. 

Milostivý ,,ochranca zákona“ udelil vrahovi trest vo výške 5 rokov. 5 rokov za 2 ľudské 

životy?! Veď sa netreba čudovať, obžalovaný poznal sudcu, pekne ho podplatil a už dopredu 

vedel, že vyhrá. Vám neostane len nič iné, ako žiť do konca života s výčitkami svedomia, 

zlými snami, návštevami psychiatra a prinajlepšom ,,pár liekmi“. 

Viem, scéna ako z nejakého komerčného kriminálneho seriálu. Ale prečo o tom hovorím? 

V dnešnej dobe prichádza k situáciám, ktoré nie sú úplne s kostolným poriadkom. Ľudia, ktorí 

na internete nelegálne sťahujú filmy a sú obvinení z pirátstva dostávajú vyššie tresty ako 

ľudia, ktorí chladnokrvne zabijú človeka? Čo je toto za nezmysel? Nemá človek vyššiu cenu 

ako peniaze? Och, kiežby to len tak bolo. Ako sa hovorí, že peniaze hýbu svetom, hýbu 

rozumom, tak hýbu aj spravodlivosťou.  

Podľa môjho názoru, by si mal každý jeden človek, bez ohľadu na postavenie v spoločnosti 

alebo finančnú situáciu, byť rovnocenný a mal by byť rovnako hodnotený. Jeden nad druhého 

by nemal prevyšovať, lebo len to je základom spravodlivosti. Pravda, treba brať do úvahy aj 

pozadie udalosti a pod., ale spravodlivosť je základ všetkého bytia. Nehovorím teraz, že sa nič 

nedeje ako má, ale úprimne, myslíte si aj vy, že je v dnešnej dobre spravodlivosti vo svete 

dosť, či za niektorými situáciami stojí len ľudská povaha a chamtivosť?  

Vlastne, načo je spravodlivosť dobrá? No predsa bez nej by bol svet ešte horším miestom ako 

teraz je. Pomáha trestať, meniť ľudí, dáva šancu na lepší začiatok. Spravodlivosť by mala byť 

základom všetkých súdnych procesov a nech dostane každý človek to, čo si zaslúži a nech sa 

urobí chvíľkovo lepšie aj poškodeným.  

Keby som mala úprimne odpovedať na otázku, či spravodlivosť vládne vo svete, tak by som 

povedala, že skôr nie. Po svete behá množstvo ľudí, ktorí neostali potrestaní tak, ako by mali 

byť a obete alebo pozostalí obetí celý život tŕpnu. Umiera množstvo nevinných ľudí. Človek, 

ktorý koná len dobro a snaží sa postarať o svoje deti najlepšie ako vie, nemá kde bývať 

a ľudia, ktorý robí len samé špinavosti, bývajú v prepychu. Žena, ktorá celý život snívala, že 

bude mať dcérku, nemôže mať deti a niekto odkladá deti do domova, lebo ich nechce. Kde je 

tu spravodlivosť?!  

Teraz vážne: život nie je spravodlivý. Je jedno, ako sa chováte, čo robíte, v čo dúfate a čo 

chcete, vždy sa stane to, čo sa má stať. Preto je len na vás, ako sa k tomu postavíte a či sa 

necháte zlomiť nespravodlivosťou. No nebojte sa -  ako hovorí jeden ľudový výrok (prepáčte 

za výraz): ,,Na každú sviňu voda vrie.“ Teda každý aj tak dostane, čo si zaslúži. 


